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Algemene Beschouwingen fractie Algemeen Belang. 
Voorzitter, raadsleden en aanwezigen: 

In de aanbiedingsbrief van voorliggende programmabegroting wordt na lang debatteren  een 

sluitende meerjarenbegroting gepresenteerd. Deze positieve ontwikkeling staat in schril contrast met 

de toch somber gestemde verwachtingen uit de voorjaarsnota, waar het voortbestaan van enkele 

gemeentelijke voorzieningen nog met vraagtekens omhuld was. Inmiddels lijkt dit tij zich, mede door 

de inzet van derden (projectontwikkelaars), ten goede te keren. Echter kunnen we als politiek niet op 

onze lauweren rusten. De fractie Algemeen Belang vindt het belangrijk dat er een consistent beleid 

wordt gevoerd. Komend jaar willen we ons dan ook weer op een positieve wijze inzetten bij het 

geven van inhoud en sturing aan dit beleid. We zullen er op toezien dat investeringen evenredig 

verdeeld worden over de verschillende programma’s. Met aandacht zullen we maatschappelijke 

discussies volgen en zo nodig vertalen in een politieke agenda. Wij vinden het belangrijk dat er 

parallel aan investeringen in de lokale economie ook blijvend geïnvesteerd wordt in de 

leefbaarheidproblematiek van kleinere kernen. De fractie Algemeen Belang zal dan ook 

onverminderd blijven inzetten op de bevordering van de leefbaarheid, het welzijn, een actief beleid 

gericht op ouderen en jongeren, het schoonhouden van de openbare ruimte en handhaving. Waar 

nodig zullen we, met oog voor realiteit en haalbaarheid, alternatieven of oplossingen aandragen. 

Hoewel de voorliggende begroting grotendeels aansluit bij onze stadpunten, hebben wij nog een 

aantal opmerkingen, aanvullingen, vragen, wensen c.q. voorstellen. Voor ik hier dieper op in ga wil ik 

eerst het College en vooral ook het ambtelijke apparaat namens onze fractie bedanken voor de 

overzichtelijke en duidelijke presentatie van de begroting. 

Algemeen Bestuur en bedrijfsvoering 

Burgerparticipatie en informatie 
Meer dan voorheen wil de burger dat informatie op ieder gewenst moment bereikbaar is. Buiten de 

meer traditionele informatiedragers, zoals balie, brief, fax, telefoon, e-mail maken burgers voor het 

verkrijgen van informatie en het afnemen van diensten steeds meer gebruik van het Internet. 

Klachtenafhandeling en bel- en herstellijn moet goed functioneren. De fractie Algemeen Belang 

verwacht dan ook  dat de dienstverlening richting de burger jaarlijks geëvalueerd en bijgesteld wordt. 

Ook nu de gemeente een duidelijke regierol in handen neemt en dienstverlening uitbesteed aan 

derden. Hierbij merken we op dat de rol die betreffende dienstverleners hebben gespeeld bij het 

verkrijgen van de accountantsverklaring geen schoonheidsprijs verdient. Kijkend naar de 

burgerparticipatie zijn we verheugd dat ook in voorliggende begroting weer middelen zijn 

opgenomen ter bevordering van betreffend thema.  Wel moeten Jongeren meer worden 

gestimuleerd zodat ze een actievere rol innemen bij maatschappelijke discussies en geprikkeld 

worden om uitvoerende of bestuurlijke taken in de gemeenschap op te pakken. 

De fractie Algemeen Belang vindt het belangrijk dat Informatie richting burger goed, snel en op tijd 

gebeurd. Verder is het van belang de burger zoveel mogelijk voegtijdig bij beleidsvorming te 

betrekken. De communicatie over genomen acties ten aanzien van klachtafhandeling en bel en 

herstellijn (KCC) goed en duidelijk moet zijn. Jongeren zich meer betrokken moeten voelen bij 

maatschappelijke discussies. 

 

Concreet vragen wij het college: 
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- De bestaande actieve informatievoorziening blijvend te evalueren. 

-Meldingen en klachten te monitoren en blijvend te evalueren. 

-Gemeentelijke dienstverlening blijvend te evalueren. 

-Daar waar mogelijk burgers in een vroegtijdig stadium te betrekken bij beleidsvorming 

- Te onderzoeken hoe we jongeren meer kunnen betrekken bij beleidsvorming, bv starten  digitale 

klankbordgroep jongeren.  

Vergunningen en handhaving. 
De fractie Algemeen Belang vindt dat: Regelgeving en vergunningen zover als mogelijk worden 

vereenvoudigd. Onnodige detaillering is niet gewenst en handhaving van regels en vergunningen is 

vereist. We zijn er dan ook van overtuigd dat het “project slimme regels” leidt tot een  helder en 

evenwichtig vergunningenbeleid  waarbij duidelijkheid en betrouwbaarheid richting klant voorop 

staat. Hierbij merken we op dat betreffend project tevens bijdraagt aan een verlaging van de 

bestuurlijke druk op ons ambtelijke apparaat en in het bijzonder de afdeling handhaving. We 

erkennen dat er binnen betreffende afdeling een grote druk is en capaciteitsproblemen dreigen, 

hierbij merken we tevens op dat het college in de commissievergadering van 26 september 2016 

heeft aangegeven dat betreffende afdeling niet voldoet aan de geldende kwaliteitseisen. We vinden 

het dan ook spijtig dat de gemeente Eijsden – Margraten samenwerking op betreffend gebied 

afwijst.   

Concreet vragen wij het college: 

Het project slimme regels snel en goed op te starten en van het college een dekkingsvoorstel wordt 

verwacht.                           

Bestuurskracht 
Overheveling van taken die eerst aan het Rijk toe behoorden, de relatief kleine organisatie, beperkte 

middelen en ambitieuze toekomstplannen hebben hun invloed op organisatie en bedrijfsvoering. Om 

deze extra taken te kunnen verwerken, maar zeker ook om het ambitieuze programma met 

toekomstplannen te verwezenlijken zal volgens onze fractie optimaal moeten worden ingezet op 

bestuurskrachttoename in gemeente en regio. 

Concreet vragen wij het college, 

Actief te blijven inzetten op intergemeentelijke samenwerking met omringende kleinere en ook grote 

gemeenten en genomen acties en resultaten terug te koppelen aan de Raad. Om bij de in het kader 

van het stedelijk netwerk gezamenlijke programmalijn op te stellen  Agenda Valkenburg  ook  de 

doorontwikkeling van kansen die in de kernen liggen op te nemen. Daarnaast vragen we het college  

aan te geven waar mogelijke knelpunten ontstaan en hierbij ook aan te geven waar de taakstelling op 

het ambtelijk apparaat niet haalbaar en derhalve bijgesteld moet worden. 
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Openbare Orde en Veiligheid. 
Onze fractie streeft naar een optimaal gevoel van sociale veiligheid in de openbare ruimte voor 

inwoners en gasten. 

De fractie Algemeen Belang vindt: Dat gedrag van mensen gestuurd kan worden en dus ook het 

gedrag met betrekking tot de sociale veiligheid in onze gemeente. Naast de overheid wordt deze 

sturing voornamelijk mede bepaald door maatschappelijke organisaties en ondernemers in het 

toeristische centrum. Goede communicatie, het maken van afspraken over bevordering van sociale 

veiligheid en deze vervolgens gezamenlijk uitdragen is hiervoor essentieel. Voor het uitgaansgebied 

moet er een  voor de ondernemers en hun gasten duidelijke gedragscode zijn waarop men zich 

onderling aanspreekt. De ondernemer dient hier mede verantwoording te nemen, samen zijn we 

tenslotte gebaat bij een sociaal veilig centrum waar gasten graag vertoeven. 

Problemen rondom een sociaal veiligheidsgevoel in woonwijken zijn van een andere dimensie dan in 

het centrum. Meestal vormen kleinere, in een vroegtijdig stadium nog eenvoudig op te lossen 

incidenten hier de basis voor een gevoel van onveiligheid. Hierbij kunnen de signaleringsgroepen in 

de kernen een belangrijke rol spelen.  

Voor de buitengebieden vinden wij dat burgers overal veilig moeten kunnen vertoeven. Vervuiling in 

het algemeen maar in het bijzonder in de buitengebieden, is ontoelaatbaar. In dit licht is een 

voortdurende aanpak van asociaal gedrag van wielertoeristen gewenst, zoals dit ook gebruikelijk is 

bij de vele toertochten die onze gemeente aandoen. Verder  vragen we het college om via de 

veiligheidsregio hard te blijven optreden tegen dumpen  van illegaal afval en drugs. 

De gemeente vooral dient in te zetten op: 

Preventie: maak afspraken met ondernemers en maatschappelijke organisaties, geef voorlichting, 

zorg voor opvang en sturing van jeugd. 

Signalen: Maak maximaal gebruik van signalen van maatschappelijke organisaties, ondernemers en 

burgers. Stel indien nodig het beleid bij. 

Handhaving: Handhaving door Boa s is voor alle gebieden van belang. In het centrum is daarnaast de 

aanwezigheid van voldoende zichtbaar blauw op straat tijdens de drukke uitgangsuren gewenst. Wel 

merken we op dat we denken dat het voorgenomen cameratoezicht in het centrum bijdraagt aan het 

vergroten van de veiligheid. 

Goede samenwerking met kern overleggen  . 

Drugsbeleid:  
Wij zijn voorstander van een zero tollerance beleid ten aanzien van drugsgebruik en handel hierin 

voor zowel horeca als de openbare ruimte in woonwijken 

Onze fractie vindt dat hiertegen zonder terughoudendheid moet worden opgetreden. De horeca is 

voor criminele organisaties een gewilde branche om te investeren in de zogenaamde bovenwereld, 

met de BiBob wet als handvat zullen we ons hiertegen moeten wapenen. Daarnaast zijn wij groot 

voorstander van het Flexteam en willen dit ook in financiële zin blijven steunen. Ook vinden we dat 

voorlichting over drugs moet worden opgenomen in het uitvoeringsprogramma Jeugd en Alcohol.  

Concrete vraag aan het college: Welk bedrag het denkt nodig te hebben om bovenstaande te 

realiseren? 
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Extra preventieve maatregelen:  
Het gedrag van jongeren in de maatschappij is sterk beïnvloedbaar door de directe omgeving. 

De fractie Algemeen Belang vindt: Het belangrijk dat jongerenorganisaties actief zijn in onze 

gemeente waardoor er binding met jongeren en sturing van hun gedrag in de maatschappij mogelijk 

is. Dat lokale verenigingen belangrijk zijn voor jongeren en een positieve invloed hebben op de 

sturing hun gedrag. 

Concreet vragen wij het college:  

-Verenigingen, clubs die met jongeren werken actief te ondersteunen, bij problemen en 

deskundigheidsbevordering.  

- Blijvend te investeren in lokale verenigingen en deze te steunen in een actief jeugdbeleid zodat jeugd 

langs deze weg waarde en normen leert en  overneemt.  

Huiselijk geweld: 
We zijn van mening dat sociale veiligheid, te beginnen in de diverse vormen van gezinsverbanden, 

bijdragen aan een gezonde samenleving. Hierin past dus geen enkele uiting van huiselijk geweld. 

Concreet vragen wij het college: 

-In hoeverre is de gemeente op de hoogte van cijfers van huiselijk geweld; 

- Welke maatregelen worden door de gemeente  genomen ter voorkoming van; 

- Graag zou de fractie in een notitie terugzien of de gemeente wel of niet tevreden is met de huidige 

eigen rol, of dat een actievere opstelling meer op zijn plaats is gezien het beleid van de overheid. 

                          

 Verkeer, vervoer, waterstaat. 
Binnen dit dossier heeft het college in de afgelopen jaren grote stappen gezet zoals het realiseren 

van   veilige schoolroutes en de op handen zijnde reconstructie van de valkenburgerstraat en 

rijksweg Houthem. Ook zijn we ervan overtuigd dat het traject wat met de Raad doorlopen is met 

betrekking tot adaptief wegbeheer zich in positieve zin gaat ontwikkelen.  Met het oog op de in de 

begroting genoemde mogelijke kapitaalsvernietiging op onder andere wegen verzoekt AB het College 

om het adaptief wegbeheer en de financiële consequenties hiervan mee te nemen in de 

Voorjaarsnota 2017 

Wel zijn we kritisch over de vertraging die is opgelopen inzake de reconstructie van het Walramplein 

en de Molenstraat. We vragen het college dan ook aan te geven wanneer dit plaats vindt.  Op basis 

van het antwoord zullen we in Tweede Termijn eventueel een motie hierover indienen.            

Met de komst van nieuwe concessiehouder openbaar vervoer is er voor onze gemeente veel ten 

positieve veranderd. Zo komt er in de weekenden een nachtbus tussen Valkenburg, Berg en Terblijt 

en Maastricht, een rechtstreekse verbinding met de Markt in Maastricht en een directe 

treinverbinding met Aachen. Wel vragen we het college alert te blijven op mogelijk toekomstige 

veranderingen. 

Parkeerbeleid: 
De fractie Algemeen Belang vindt: Uitbreiding van de sectoren met betaald parkeren geen oplossing  

voor parkeerproblemen in woonwijken. Dwingende regelgeving vanuit de overheid werkt veelal 

averechts en moet pas worden toegepast indien de veiligheid in het gedrang komt. De gemeente 
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moet zich vraaggericht opstellen en bewoners c.q. kernraden uitdagen om door de buurt gedragen 

oplossingen aan te reiken.  

Daarnaast is het realiseren van een overloopterrein voor auto’s en touringcars een optie die, in het 

kader van de groei van het toerisme in Valkenburg, het overwegen waard is.  Voor dit moment 

kunnen we echter nog niet akkoord gaan met de strategische aankoop van een perceel ten behoeve 

van een dergelijk overloopterrein. Onze fractie wenst eerst een onderzoek naar planschade, 

stabiliteit grond, schone grond verklaring, financiële gevolgen wanneer de gemeente de bestemming 

verandert, enz.  Kortom we moeten voorkomen dat we een kat in de zak kopen. 

Openbare ruimte. 
Veiligheid, gebruiksvriendelijkheid en verzorging zijn belangrijke items bij de invulling van de 

openbare ruimte. Behalve aandacht voor goede wegen moet ook voldoende aandacht voor de 

gebruiksvriendelijkheid van trottoirs zijn, burgers die gebruik maken van rollators en andere 

hulpmiddelen moeten hierbij geen obstakels ondervinden. Ook vinden wij dat pleinen en 

plantsoenen in de dorpskernen er verzorgd dienen bij te liggen, hierbij vragen we vooral aandacht 

voor de bestrating en aankleding hiervan. Wij willen het College vragen om voor de Voorjaarsnota 

2017 goed te kijken of het beschikbare budget nog wel in verhouding staat tot het gewenste 

onderhoudsniveau ook in relatie tot de ontwikkeling  richting het werken met ontzorgingscontracten. 

 

We zijn blij dat ons college in de openbare ruimte een duurzaam standpunt inneemt en kiest voor 

verledding van de straatverlichting, wel horen we graag van het college een dekkingsvoorstel. 

Economische zaken, toerisme, recreatie en cultuur 
De gedane en ophanden zijnde ontwikkelingen binnen dit domein dragen in positieve zin bij aan de 

financiën en het imago van onze gemeente. Dit geldt echter ook voor bestaande voorzieningen, in 

het centrum en de kernen waarvan we moeten trachten ze zo veel als mogelijk te handhaven. Hierbij 

noemen we specifiek de voorzieningen in de Polfermolen. Hoewel deze een negatieve uitwerking 

hebben op onze begroting zijn ze maatschappelijk zeer belangrijk. In de bezuinigstaakstelling die het 

college ons in deze voorstelt moet dan ook oog zijn voor de maatschappelijke belangen.  Mogelijk 

wordt deze problematiek ondervangen door de onderhandeling met Wyckerveste. Voor dit moment 

stemmen we in met de bezuinigstaakstelling op de Polfermolen daar we de dag graag afsluiten met 

een duidelijke begroting.  Dit neemt niet weg dat wij voordat er harde besluiten worden genomen 

over de invulling van betreffende taakstelling inzicht willen hebben in de volgende zaken. 

-Inzicht hebben in de te realiseren bezuiniging. 

- Inzicht hebben in de toekomstige kosten. 

- Wat is de geschatte waarde van de grond waar Polfermolen op gebouwd is ? 

Concreet vragen we het college dit inzicht vandaag te verschaffen. 

Grote /kleine evenementen. 
We  willen opnieuw vragen bestaande grote en kleine evenementen en feesten te blijven steunen, 

daar het hier toch vaak evenementen en/of feesten betreft die verenigingen wat extra geld 

opleveren en mede zorg dragen voor de sociale binding in wijk of kern. In het verleden werden hier 

aparte legestarieven voor geteld. Er was een gedifferentieerde legestabel , waarbij eigen 

verenigingen en kleine cultuurhistorische evenementen in een lagere klasse vielen.  
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Concreet vragen wij het college, 

Is college bereid deze gedifferentieerde tabel weer in te voeren, en mee te nemen in het 

tarievenbesluit? 

Indien niet dan dienen wij hierover motie in !  

Onze gemeente heeft een groot geldbedrag gereserveerd voor het aantrekken van een groot 

internationaal evenement. Helaas hebben wij moeten vernemen dat de Tour de France onze 

gemeente in 2017 niet aandoet. Kan het college aangeven waarvoor het geld nu benut wordt?  

Ook geven we aan dat de evenement die op dit moment plaatsvinden in de diversen grotten in onze 

gemeente uniek zijn voor Nederland en Europa en hiermee gehandhaafd moeten blijven. Deze 

passage hebben we opgenomen in onze Algemene Beschouwing omdat we de 

“vleermuizenproblemathiek” en de aanpak hiervan vergaand en desastreus vinden. Zo heeft het 

college een aanzienlijk geldbedrag uitgetrokken voor het treffen van voorzieningen voor vleermuizen 

zonder een onderzoek dat betreffend geldbedrag rechtvaardig aan de gemeente te presenteren. 

Immers hebben wij vernomen dat de vleermuizenpopulatie geen last ondervindt van de activiteiten 

in de grotten en zelfs gestegen is. Daarnaast zijn we meer dan verbaasd over het feit dat deze 

problematiek pas last minute aan het licht is gekomen. We verzoeken het college dan ook om 

vandaag inzicht te geven in deze vreemde gang van zaken.  

 

Sport: 
Zoals u weet heeft de gemeente de afgelopen jaren fors geïnvesteerd in de verschillende 

buitensportcomplexen. Wij als fractie zijn benieuwd naar de resultaten van betreffende 

investeringen en vragen het college inzicht te geven in de werkzaamheden die zijn uitgevoerd. Hierbij 

doelen we in het bijzonder op de werkzaamheden rondom de buitensportcomplexen in de kernen 

waarvoor we 100.000 euro in 2015 hebben vrijgemaakt. Verder zijn we benieuwd naar de realisatie 

van de kunstgrasvelden en of deze volgens planning en budget gerealiseerd zijn. 

Sociale voorzieningen en maatschappelijke dienstverlening 

Lokaal primair onderwijs 
Naast sportvoorzieningen, winkels en kinderopvang zijn scholen de cruciale bouwstenen voor de 

leefbaarheid in het centrum en de kernen. Met name in de kleine kernen lijkt het er op dat het 

voortbestaan van scholen steeds meer onder druk komt te staan als gevolg van een dalend 

leerlingenaantal. Nadat scholen een jarenlange groei hebben meegemaakt wordt men nu 

geconfronteerd met krimp. Dit maakt dat het nodig wordt om zaken op een andere manier te 

benaderen en er gezocht moet worden naar vernieuwende concepten om hier tijdig op te kunnen 

anticiperen. Iedere kern verdient het om zijn eigen primaire school te behouden. Bij kleiner 

wordende scholen zal het steeds moeilijker zijn om de kwaliteit van het onderwijs te waarborgen, dit 

zal, naast de financiële kant, steeds meer medebepalend zijn voor de toekomst van de school. Verder 

zou het ook niet verkeerd zijn als we kijken naar andere schooltypes , zodat onderwijspallet in onze 

gemeentes kan worden uitgebreid. Wij als algemeen belang ondersteunen dan ook van harte 

initiatief voor een vrije school in onze gemeente.  

Vragen : 

1 Wij worden als raad graag betrokken , ook al aan voorkant bij het op te stellen huisvestingsplan 

2018-2022  
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2 Ondersteunt college ook het idee voor een Vrije school in de gemeente Valkenburg aan de Geul.  

Werk en Bijstand 

Wij als fractie Algemeen Belang maken ons zorgen over de mogelijkheden voor mensen met afstand 

tot arbeidsmarkt. We krijgen gevoel dat instrumenten als , garantiebanen, beschutwerk niet echt 

blijken te werken.  

Aan de andere kant ziet onze fractie   dat de economie aantrekt, kan het college aangeven of dit te 

merken is aan het aantal uitkeringsgerechtigden in onze gemeente. En of onze inwoner profiteert 

van de vestiging van grote bedrijven in Limburg. 

Vraag: werken de instrumenten voormensen met afstand tot de arbeidsmarkt? 

Hoeveel mensen met uitkering participatiewet vanuit Valkenburg aan de Geul zijn geplaatst bij VDL 

Born? 

Is aantal uitkeringsgerechtigden dalend?  

In de krant stond dat Maastricht , Eijsden/Margraten ten gevolgen van  herverdeling gelden meer 

geld krijgt voor uitvoering van de participatie wet . Hoe zijn de cijfers voor Valkenburg aan de Geul ?  

Heeft dit mogelijk gevolgen?   

Armoedebeleid 
Onze fractie heeft gehoord dat binnen onze gemeente ruim 600 gezinnen onder de armoedegrens 

leven. Kan het college aangeven of deze constatering juist is en welke visie het heeft voor de aanpak 

hiervan? 

Decentralisaties zorg 

Onze fractie vindt dat de gemeente de decentralisaties in de zorg op een positieve wijze heeft 

gerealiseerd. We ervaren dat er weinig knelpunten zijn  en dat de financiële kaders toereikend zijn. 

Wel vragen we aandacht voor kwetsbare groepen waarvoor eigen kracht , eigen regie niet 

vanzelfsprekend is.  Verder is de aandacht voor de mantelzorger van groot belang . We krijgen 

signalen van de burgers dat een financieel extraatje , waardering erg op prijs gesteld wordt en dat dit 

in Valkenburg aan de Geul als karig gezien wordt. De wethouder beloofde een en ander te evalueren 

en in commissie voor raadsvergadering december aan te geven hoe college het 

mantelzorgcompliment voor volgend jaar gestalte geeft.    

Vraag : hoe staat het met de  middelen voor het mantelzorgcompliment in relatie tot het aantal 

aanvragen?  

Is college bereid om suggestie tot verhoging mee te nemen?  

Voorzitter ik kom tot een afronding waarbij ik de hoop uitspreek dat we op basis van consistent en 

verantwoord beleid, ook in de komende periode de gemeente Valkenburg aan de Geul blijven 

versterken tot zover in eerste termijn.  
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